

21 August 2017

## IOTC CIRCULAR 2017-075

Dear Sir/Madam

### REQUEST FOR OBSERVER STATUS FROM BLUE RESOURCES TRUST

Please find attached a request letter from Blue Resources Trust to participate as an Observer to the Indian Ocean Tuna Commission processes. Blue Resources Trust is a Sri Lankan registered not-for-profit organisation focusing on marine research activities.

In accordance with Rule XIV of the IOTC Rules of Procedure, Contracting Parties of the Commission are asked to consider the fore-mentioned potential observer to attend IOTC meetings, noting the relevant sub-text of Rule XIV stated below for non-governmental organisations.

#### Rule XIV: Participation by Observers

Rule XIV.5. The Commission may invite, upon request, non-governmental organizations having special competence in the field of activity of the Commission to attend such of its meetings as the Commission may specify. The list of the NGOs wishing to be invited will be submitted beforehand by the Executive Secretary to the Members of the Commission, no later than 60 days before the Session. If one of the Members of the Commission objects giving in writing its reasons within 30 days, the matter will then be subject to decision of the Commission out of Session by written procedure.

Members may wish to allow Blue Resources Trust to participate as an Observer given their interest in the IOTC as stipulated in the attached letter. Thus, unless any objections are received within 30 days of the date of this Circular, the IOTC Secretariat will consider that approval has been granted for the Executive Secretary to issue an invitation to the potential Observer to attend IOTC meetings accordingly.

Yours sincerely



Christopher O'Brien  
Executive Secretary

#### Attachments:

- Letter from Blue Resources Trust

#### Distribution

**IOTC Contracting Parties:** Australia, China, Comoros, Eritrea, European Union, France (Territories), Guinea, India, Indonesia, Iran (Islamic Rep of), Japan, Kenya, Rep. of Korea, Madagascar, Malaysia, Maldives, Mauritius, Mozambique, Oman, Pakistan, Philippines, Seychelles, Sierra Leone, Somalia, South Africa, Sri Lanka, Sudan, United Rep. of Tanzania, Thailand, United Kingdom (OT), Yemen. **Cooperating Non-Contracting Parties:** Bangladesh, Liberia, Senegal. **Intergovernmental Organisations, Non-Governmental Organisations. Chairperson IOTC. Copy to:** FAO Headquarters, FAO Representatives to CPCs.

This message has been transmitted by email only

21 août 2017

## CIRCULAIRE CTOI

2017-075

Madame, Monsieur,

### DEMANDE DE STATUT D'OBSERVATEUR DU *BLUE RESOURCES TRUST*

Veuillez trouver ci-jointe une lettre de demande du *Blue Resources Trust* pour participer en tant qu'observateur aux processus de la Commission des thons de l'océan Indien. *Blue Resources Trust* est une organisation à but non lucratif enregistrée au Sri Lanka, axée sur des activités de recherche marine.

Conformément à l'article XIV du Règlement intérieur de la CTOI, les Parties contractantes de la Commission sont invitées à examiner la candidature de l'observateur potentiel susmentionné pour assister aux réunions de la CTOI, en tenant compte du paragraphe pertinent de l'article XIV ci-dessous, concernant pour les organisations non gouvernementales.

#### Article XIV: participation des observateurs

Article XIV.5. La Commission peut inviter, sur leur demande, des organisations non gouvernementales ayant des compétences particulières dans son domaine d'activité, à suivre telle ou telle de ses réunions qu'elle aura spécifiquement indiquée. La liste des ONG souhaitant être invitées est soumise, par le Secrétaire exécutif, aux membres de la Commission, au plus tard 60 jours avant la session. Si l'un des membres de la Commission formule une objection en indiquant ses raisons par écrit dans un délai de 30 jours, la question est soumise à décision de la Commission par procédure écrite.

Les Membres souhaiteront peut-être permettre au *Blue Resources Trust* de participer en qualité d'observateur compte tenu de leur intérêt pour la CTOI, comme exposé dans la lettre ci-jointe. Ainsi, à moins que des objections ne soient reçues dans les 30 jours suivant la date de la présente Circulaire, le Secrétariat de la CTOI considérera que l'approbation a été accordée au Secrétaire exécutif pour inviter l'observateur potentiel à participer aux réunions de la CTOI.

Cordialement



Christopher O'Brien  
Secrétaire exécutif

#### Pièces jointes :

- Lettre du *Blue Resources Trust*

#### Distribution

**IOTC Contracting Parties:** Australia, China, Comoros, Eritrea, European Union, France (Territories), Guinea, India, Indonesia, Iran (Islamic Rep of), Japan, Kenya, Rep. of Korea, Madagascar, Malaysia, Maldives, Mauritius, Mozambique, Oman, Pakistan, Philippines, Seychelles, Sierra Leone, Somalia, South Africa, Sri Lanka, Sudan, United Rep. of Tanzania, Thailand, United Kingdom (OT), Yemen. **Cooperating Non-Contracting Parties:** Bangladesh, Liberia, Senegal. **Intergovernmental Organisations, Non-Governmental Organisations. Chairperson IOTC. Copy to:** FAO Headquarters, FAO Representatives to CPCs.

This message has been transmitted by email only